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Abstract (en)
A portable radio transceiver with retractable or foldable rod antenna (2; 2') and additional integrated auxiliary antenna (7; 7') which, when the
rod antenna is retracted or folded, ensures at least emergency operation of the set. The integrated antenna is constructed on a conical housing
projection (6), the internal space of which is connected to the receiving space (5) for accommodating the retracted or folded rod antenna. The part
(4) of the rod antenna which is located in the said housing projection (6) when the rod antenna is retracted or folded over consists of insulating
material so that it then does not impair the operation of the integrated antenna (6; 6'). When the rod antenna is pulled out or folded out, the feed
section (3) arranged at its base is located within the housing projection (6) so that it detunes the integrated antenna (7) to such an extent that it
cannot exert any interfering influence. <IMAGE>

Abstract (de)
Handfunkgerät mit versenkbarer oder umklappbarer Stabantenne (2; 2') und zusätzlicher integrierter Hilfsantenne (7; 7'), die bei versenkter
bzw. umgeklappter Stabantenne eine zumindest notdürftige Funktion des Geräts gewährleistet. Die integrierte Antenne ist an einem konischen
Gehäuseansatz (6) ausgebildet, dessen Innenraum mit dem Aufnahmeraum (5) zur Aufnahme der versenkten bzw. umgeklappten Stabantenne
in Verbindung steht. Derjenige Teil (4) der Stabantenne, der sich bei eingeschobener bzw. umgeklappter Position der Stabantenne in dem
genannten Gehäuseansatz (6) befindet, besteht aus Isolierstoff, so daß er dann die Funktion der integrierten Antenne (6; 6') nicht beeinträchtigt.
Bei ausgezogener bzw. herausgeklappter Stabantenne befindet sich das an deren Fußpunkt angeordnete Einspeisungsteil (3) innerhalb des
Gehäuseansatzes (6), so daß er die integrierte Antenne (7) derart verstimmt, daß sie keinen störenden Einfluß ausüben kann. <IMAGE>
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